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TAP ilə Avropaya nəql olunan Azərbaycan 
qazının həcmi 10 milyard kubmetrə çatıb

Azərbaycandan, ümumilikdə, 10 milyard kubmetr təbii qaz 
 Trans-Adriatik Boru Kəməri (TAP) ilə Avropaya nəql olunub.

Energetika Nazirliyindən  verilən 
məlumata görə, 2020-ci ilin dekabrın-
da istifadəyə verilən TAP indiyə kimi 
Azərbaycan təbii qazının Avropa bazarına 
artan həcmlərlə fasiləsiz axınını təmin edib.

Bir ildən artıq müddətdə Avropaya 10 
milyard kubmetr təbii qazın çatdırılması 
göstərir ki, TAP missiyasını uğurla yerinə 
yetirir. Azərbaycanın mənbə, marşrut və 
bazarların şaxələndirilməsi ilə bağlı siyasəti 
öz bəhrəsini verir. Hazırda TAP ilə Avropa-
ya gündəlik olaraq 28 milyon kubmetrdən 
çox qaz nəql olunur. Beləliklə, TAP av-
ropalı istehlakçıların enerji təchizatına 
töhfələrini gündən-günə artırmaqla bərabər, 

Azərbaycanın Avropanın qaz bazarına inteq-
rasiyasını da gücləndirir.

Xatırladaq ki, TAP Xəzər dənizinin 
Azərbaycan sektorundakı “Şahdəniz-2” 
yatağından hasil olunan qazı Türkiyəyə və 
bu ölkədən də Avropaya daşıyan 3500 kilo-
metr uzunluğundakı Cənub Qaz Dəhlizinin 
tərkib hissəsidir. 878 kilometr uzunluğa 
malik TAP boru kəmərinin ötürücülük gü-
cünün 20 milyard kubmetrədək artırılması 
perspektivləri isə növbəti mərhələdə Avropa-
da Azərbaycan təbii qazının ixrac bazarları-
nın genişləndirilməsinə imkanlar yaradır.

“Xalq qəzeti”

G7 XİN rəhbərləri Ukraynadakı 
vəziyyəti müzakirə edəcəklər

G7 ölkələrinin xarici 
işlər nazirləri arasında 
bu gün Ukrayna ətrafında 
vəziyyətlə bağlı növbəti on-
layn danışıqlar keçiriləcək.

Yaponiyanın Xarici İşlər 
Nazirliyinin məlumatına görə, 
Yaponiya tərəfindən danışıq-
larda XİN rəhbəri Yosimasa 
Hayasi iştirak edəcək.

Qeyd edilir ki, qarşı-
dakı danışıqlarda tərəflər 
Ukrayna ətrafında mövcud 
vəziyyəti müzakirə etməyi, 
gələcək fəaliyyətlər barədə 
fikir mübadiləsi aparmağı və 
G7 çərçivəsində əməkdaşlığı 
möhkəmləndirməyi planlaşdı-
rırlar.

“Xalq qəzeti”

Biz ləyaqətli xalqı və böyük hörmətə 
layiq olan ölkəni təmsil edirik 

Prezident İlham Əliyev Bolqarıstanda keçirilmiş güləş üzrə 
7-ci Avropa çempionatının iştirakçılarını qəbul edib

– Bu yaxınlarda Bolqarıstanda 
keçirilmiş Avropa çempionatında 
gənc güləşçilərimiz ölkəmizi ləyaqətlə 
təmsil edərək böyük uğura imza 
atdılar, 16 medal qazanıldı, onlardan 
7-si qızıl medaldır. Bu, çox böyük 
nailiyyətdir. Xüsusilə nəzərə almalıyıq 
ki, komanda hesabında bizim koman-
damız birinci yerə layiq görülmüşdür. 
Bu münasibətlə, ilk növbədə, idman-

çıları və onların məşqçilərini, Güləş 
Federasiyasını təbrik edirəm. Bu, bir 
daha onu göstərir ki, Azərbaycanda 
idman uğurla inkişaf edir, Azərbaycan 
idman dövlətidir və həm böyüklər, 
həm gənclər arasında keçirilmiş 
beynəlxalq yarışlarda bizim idman-
çılarımız öz gücünü, dövlətimizin 
qüdrətini nümayiş etdirirlər. 

Mən bilirəm ki, idmanın bütün 
növlərində, o cümlədən, güləş idman 
növündə ildən-ilə rəqabət artır, 
müxtəlif ölkələrdə güclü idmançılar 
üzə çıxır və artan rəqabət şəraitində 
Avropada birinci olmaq, əlbəttə, 
böyük nailiyyətdir. Dövlət Himnimiz 
yeddi dəfə səsləndirildi. Əlbəttə 
ki, həm idmançılar, həm idman 
mütəxəssisləri, bütün Azərbaycan 

vətəndaşları bu qələbəni böyük qürur 
hissi ilə qarşılayıblar. 

Güləş Azərbaycanda idmanın 
bütün növləri arasında xüsusi yerə 
malikdir. Güləş bizim milli idman 
növümüzdür. Bütün dövrlərdə güclü 
güləşçilərimiz olubdur, həm sovet 
dövründə və xüsusilə müstəqillik 
dövründə. Bizim güləşçilərimiz 
Azərbaycanı müxtəlif yarışlarda 
ləyaqətlə təmsil ediblər. Bizim 
bir çox Olimpiya, dünya, Avropa 
çempionlarımız var. Əlbəttə, güləşin 
ənənələri Azərbaycanda kifayət 
qədər güclüdür və şadam ki, indi 
gənc nəsil bu ənənələri davam etdirir. 
Əminəm ki, bu yaxınlarda medallar 
qazanmış idmançılar arasında 
gələcəyin Avropa, dünya və olimpiya 

çempionları olacaqlar. Nəsildən-
nəslə keçən bu təcrübə, bilik, səriştə 
əminəm ki, Azərbaycanı bundan 
sonra da dünya miqyasında aparıcı 
güləş ölkələrindən birinə çevirəcəkdir. 
Hər halda Avropada gənclər arasında 
biz birinciyik və mənə verilən 
məlumata görə, çempionatda 34 ölkə 
iştirak edirdi. Bunu nəzərə alaraq, 
bir daha qeyd etmək istəyirəm ki, 
bu, doğrudan da böyük nailiyyətdir. 
Əlbəttə, bütün bu amilləri nəzərə 
alaraq, bu gün mən sizi dəvət 
etmişəm ki, şəxsən özüm sizi təbrik 
edim və ümidvar olduğumu bildirim 
ki, gələcəkdə də siz eyni əzmkarlıqla 
ölkəmizi ləyaqətlə təmsil edəcəksiniz. 

(ardı 2-ci səhifədə)

Martın 17-də Azərbaycan 
Respublikasının Prezidenti 
İlham Əliyev 23 yaşadək 
idmançıların Bolqarıstanda 
keçirilmiş güləş üzrə 7-ci 
Avropa çempionatının 
iştirakçılarını qəbul edib. 
Dövlətimizin başçısı 
görüşdə çıxış etdi.

Prezident İlham Əliyevin çıxışı

Azərbaycanın sülh çağırışları 
yüksək qiymətləndirilir

Çox təəssüf ki, münaqişə və 
müharibələrdən ən çox zərərdidə olmuş 
ölkələrdən biri də Azərbaycandır. Bunu təkcə 
20 Yanvar faciəsi, Xocalı soyqırımı və bir 
əsrdən də çox davam edən deportasiyalara 
görə demirik. Bizim həm də vəhşi qonşula-
rımız tərəfindən tamamilə dağıdılmış şəhər, 
qəsəbə və kəndlərimiz də var ki, onların tam 
şəkildə bərpa olunmasına, bəlkə də, on illərlə 
vaxt lazımdır. Amma bütün bunlara baxma-
yaraq, Azərbaycan daim sülh, əməkdaşlıq 
və mehriban qonşuluq çağırışları ilə çıxış 
etmişdir. 

2020-ci ilin son günlərində rus 
ekspertlərdən biri yazmışdı ki, Azərbaycan 
dövlətinin 44 günlük müharibəni öz torpaq-
larının sonuncu qarışı da azad olunanadək 
davam etdirməyə haqqı da var idi, beynəlxalq 
dəstəyi də, daxili imkanları da: “ Rusiya 
rəhbərliyi də bu əməliyyatların haqlı olduğunu 
dilə gətirmişdi. Ancaq həmişə sülh tərəfdarı 
olan Azərbaycan rəhbərliyinin daha çox 
canlı qüvvə itirməkdən qorxan Ermənistanın 

Kremlə yalvarışları nəticəsində  təklif olunan 
varianta razılaşması müdriklik və böyüklük 
əlaməti idi”.  

Türkiyəli həmkarımız Əli Ünsal isə 
Azərbaycanın 44 günlük müharibədən sonra 
nümayiş etdirdiyi səbir, təmkin və sülhsevərliyi 
bütün dövlətlər üçün nümunə adlandırır: 
“Azərbaycan Ermənistanı kapitulyasiya aktını 
imzalamağa məcbur etsə də, özünü diktə 
edən, hegemonluq iddiasında olan ölkə kimi 
aparmadı. İlham Əliyev və onun komandası 
müharibədən sonrakı bütün məsələlərin sülh 
yolu ilə həllini üstün tutdu ki, bu da xaıqın və 
dövlətin mənəvi zənginliyinə dəlalət edir. Bu 
faktı hamı başa düşüb qəbul etsə də, təəssüf 
ki, Ermənistan rəhbərliyi İlham Əliyev müdrikli-
yini hələ də dərk edə bilmir”. 

Ancaq İrəvandan fərqli olaraq, dün-
yanın digər  paytaxtlarında Azərbaycanın 
sülhsevər siyasəti təqdir olunur və yüksək 
qiymətləndirilir. 

(ardı 2-ci səhifədə)

Biz çox açıq şəkildə deyirik ki, dərhal Ermənistanla hərtərəfli sülh razı-
laşması üzərində danışıqlara başlamaq istəyirik... Bu, atəşkəs razılaşması 
yox, tam sülh razılaşması olacaq. Ermənistandan isə bir cavab yoxdur. Ümid 
edirəm ki,  Avropa tərəfdaşları Ermənistanı bu mövqeyinin gələcəyinin olma-
masına inandıra biləcəklər. Hesab edirəm ki, Azərbaycanla sülh razılaşması 
olmazsa, onlar gələcəkdə yenə də əziyyət çəkə bilərlər.

Azərbaycan Prezidenti İlham Əliyevin  
İspaniyanın “El Pais” qəzetinə müsahibəsindən 

14 dekabr 2021-ci il. Brüssel.

Zaman dünyanın bütün xalqlarını və dövlətlərini amansız sınaqlarla üz-üzə 
qoymuşdur. Təbii kataklizmlər, iqlim dəyişmələri, gündən-günə artmaqda olan 
içməli su problemi, epidemiya və pandemiyalar bəşəriyyət üçün bir tərəfdən 
problem yaradırsa, digər tərəfdən də müharibə və münaqişələrin törətdiyi 
fəsadlarla mübarizələrdəyik.

“Rusiya Azərbaycanla Ermənistanın 
sülh sazişinin tərtib edilməsinə 
başlamağa hazır olmalarını alqışlayır” 

RF Xarici İşlər Nazirliyinin rəsmi nümayəndəsi 
Mariya Zaxarova brifinq zamanı bildirib ki, Rusiya 
Azərbaycanla Ermənistanın sülh sazişinin tərtib 
edilməsinə başlamağa hazır olmalarını alqışlayır.

Mariya Zaxarova deyib: "Biz danışıqlar prosesinə hərtərəfli 
yardım göstərməyə hazır olduğumuzu təsdiq edirik. Sülh sa-
zişinin tamamlanması və imzalanması müddətlərinə gəldikdə, 
hesab edirəm ki, bu barədə danışmaq hələ tezdir".

XİN rəsmisi əlavə edib ki, Rusiya Azərbaycanla Ermənistan 
arasında müvafiq ikitərərfli komissiyanın yaradılması ilə 
sərhədlərin delimitasiyasının tezliklə həyata keçirilməsinin 
tərəfdarıdır: "Biz Azərbaycan–Ermənistan sərhədinin ayrı-
ayrı hissələrindəki vəziyyətdən narahatlıq duyuruq. Martın 
əvvəlindən atəşkəs rejiminin müntəzəm pozulması qeyd olunur. 
Rusiya sülhməramlı kontingenti özünün məsuliyyət zonasın-
da sabitliyin təmin olunması, vəziyyətə nəzarət üzrə müvafiq 
tədbirlər görür. Bu səylər sayəsində martın 13-dən etibarən 
insidentlər qeydə alınmır".

“Xalq qəzeti”

NATO Ukraynaya sülhməramlı missiya 
göndərilməsini nəzərdən keçirəcək   

Polşanın baş naziri Mateuş Moravetski 
bildirib ki, NATO-nun növbəti sammiti 
 Ukraynaya sülhməramlı missiya 
göndərilməsi məsələsinə baxmağa 
hazırdır.

Mateuş Moravetski deyib: "Bu təklif – 
Ukraynaya NATO sülhməramlı missiyasının 
göndərilməsi çox vacibdir. Ukrayna suveren 
dövlətdir və istənilən insanları öz ərazisinə 
dəvət etmək hüququna malikdir. Belə bir 
sülhməramlı missiya, şübhəsiz ki, Ukraynanın 
əksər hissəsinə sülh gətirəcək".

NATO-nun sülhməramlı missiyası təklifinin 
kiminlə müzakirə edildiyi sualını cavablandıran 
Moravetski qeyd edib ki, əvvəla, biz bunu ən 

yaxın müttəfiqlərimizlə müzakirə etmişik və 
NATO-nun növbəti sammitində bu təklif təqdim 
olunacaq.

“Xalq qəzeti”
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Biz ləyaqətli xalqı və böyük hörmətə layiq olan ölkəni təmsil edirik 

(əvvəli 1-ci səhifədə)
Son vaxtlar Güləş Federasiyasında 

gedən proseslər narahatlıq doğururdu və 
durğunluq hiss olunurdu. Güləş Federasi-
yasında idarəetmə mexanizmi zəifləmişdi, 
faktiki olaraq özbaşınalıq hökm sürürdü. 
Əlbəttə ki, bu, nəticələrə də mənfi təsir 
göstərmişdir və bu, təbiidir. Ona görə 
Güləş Federasiyasının rəhbərliyinin 
dəyişdirilməsi zəruri idi, bu, baş verdi. 
Əminəm ki, federasiya indi həm buraxıl-
mış bütün nöqsanları aradan qaldıracaq, 
vəziyyəti təhlil edəcək, – mənə məlumat 
verilib ki, artıq bu işlərə start verilib, – 
əlbəttə ki, idmançılara – həm gənclər, həm 
də böyüklər arasında çıxış edən idmançı-
lara lazımi şərait yaradacaqdır. Mən Milli 
Olimpiya Komitəsinin prezidenti vəzifəsinə 
seçiləndən qarşıya məhz bu vəzifəni qoy-
dum ki, biz idmançılara şərait yaratmalıyıq, 
onlardan isə nəticə gözləməliyik. Bax, bu 
iki əsas amil bizim böyük uğurlarımızın 
əsasını təşkil edirdi. Ona görə əminəm 
ki, Güləş Federasiyası Gənclər və İdman 
Nazirliyi ilə, məşqçilərlə birlikdə düzgün 
addımların atılmasına nail olacaq və bu-
günkü qələbəni mən görülən bu işlərin ilk 
təzahürlərindən biri kimi qəbul edirəm.

Bizim idmançılar uzun illərdir 
Azərbaycanı dünyada təbliğ edirlər. Mən 
dəfələrlə idman ictimaiyyəti ilə görüşlər 
əsnasında deyirdim ki, idman bizim 
dövlət siyasətimizdir və idman hər bir 
ölkənin qüdrətini əks etdirir. Çünki əgər 
beynəlxalq yarışlarda, Olimpiya Oyunla-
rında ölkələrin reytinqlərinə nəzər salsaq 
görərik ki, adətən inkişaf etmiş ölkələrin 
nümayəndələri daha da böyük uğurlar 
qazanırlar. Bu da təbiidir, çünki həm 
təlim-məşq toplanışlarının keçirilməsi, 
ümumiyyətlə, hazırlıq işlərinin qurulması, 
iqtisadi baza – bütün bu amillər önəmli rol 
oynayır. Əlbəttə ki, dövlət siyasəti bura-
da aparıcı məsələdir və Azərbaycan bu 
ölkələrin sırasındadır. Biz nəinki iqtisadi və 
digər sahələrdə, idman sahəsində də qa-
baqcıl ölkələrin sırasındayıq və bu liderliyi 
qorumalıyıq. Təsadüfi deyil ki, beynəlxalq 
idman qurumları Azərbaycana çox böyük 
rəğbətlə yanaşırlar. Belə olmasaydı, 
Azərbaycanda iki dünya səviyyəli tədbir 
keçirilməzdi – həm Avropa Oyunları, həm 
də İslam Həmrəyliyi Oyunları. Bir ölkədə, 
bir şəhərdə cəmi iki il ərzində iki böyük 
tədbirin keçirilməsi beynəlxalq idman 
ictimaiyyətinin, federasiyalarının bizə olan 
münasibətinin əlamətidir. Biz bu yarışları 
yüksək səviyyədə keçirdik və idmançıla-
rımız bizi sevindirdilər. Bizim beynəlxalq 
idman qurumları ilə, Beynəlxalq Olimpiya 
Komitəsi, Avropa Olimpiya komitələri ilə sıx 
əlaqələrimiz var, beynəlxalq federasiyalarla 
sıx əlaqələrimiz var. Bu əlaqələr, əlbəttə ki, 
Azərbaycanda idman siyasətinin düzgün 
aparılmasında da bizə kömək göstərir. 
Ölkəmizdə keçirilmiş və bundan sonra 
keçiriləcək idman yarışları da müntəzəm 
xarakter almalıdır. Çünki ölkəmizin 
həm imkanları, həm Azərbaycanda 
qonaqpərvərlik, idman infrastrukturunun 

mövcudluğu sayəsində biz bütün istənilən 
idman yarışını keçirə bilərik. Məsələn, 
Avropa Oyunlarında 5 mindən çox 
idmançı iştirak edirdi və onların bir çoxu 
qeyd edirdi ki, bu oyunlar Yay Olimpiya 
Oyunlarının səviyyəsində keçirilir. Yəni, 
bütün bu şəraiti biz yaratmışıq ki, həm 
idmançılar dövlətimizin şöhrətini həmişə 
yüksəkliklərdə saxlasınlar, həm də idman 
kütləvi xarakter alsın. Gənclər və idman 
naziri qarşısında, yeni rəhbərlik qarşısında 
qoyduğum vəzifələrdən biri də məhz bu-
dur - idmanın kütləviliyini təmin etmək və 
bütün bölgələrdə mövcud infrastrukturdan 
istifadə etmək. Çünki bizdə hər bir bölgədə 
müasir olimpiya idman kompleksləri 
vardır, 50-yə yaxın belə bir kompleks artıq 
inşa edilib və onlardan səmərəli şəkildə 
istifadə etməliyik. Seleksiya işi çox düzgün 
aparılmalıdır. Bölgələrdə bir çox yerlərdə 
istedadlı uşaqlar var, sadəcə olaraq, 
onları düzgün seçmək və idmana, idman 
bölmələrinə cəlb etmək lazımdır. 

Əlbəttə ki, tanınmış idmançılarımı-
zın nümunəsi, olimpiya, dünya, Avropa 
çempionlarının nümunəsi gənclər üçün 
də bir stimul olmalıdır. Onlar da bizim 
tanınmış idmançılar kimi olmağa ça-
lışmalıdırlar. Bilirəm ki, bizim tanınmış, 
görkəmli idmançılarımız da həm öz idman 
uğurları ilə, həm də ki, davranışları ilə 
nümunə göstərirlər. Mən çox şadam ki, 
Azərbaycan idman ictimaiyyəti və bizim 
idmançılarımız, onların böyük əksəriyyəti 
həyatda da nümunədirlər və belə də 
olmalıdır. Bir sözlə, mən güləş idman 
növünün perspektivlərini çox müsbət 
qiymətləndirirəm. Əminəm ki, növbəti 
illərdə həm Olimpiya Oyunlarında, həm də 
dünya çempionatlarında bizim uğurlarımız 
kifayət qədər olacaq. 

Bir məsələyə də toxunmaq istərdim. 
Bu gün siz qalib gəlmiş ölkəni təmsil 
edirsiniz. Biz müstəqil ölkə kimi böyük 
idman yarışlarına qatılanda torpaqları işğal 
edilmiş ölkə kimi çıxış edirdik. Sübut etməli 
idik və sübut edirdik ki, bizim gücümüz də 
var, iradəmiz də var və beynəlxalq idman 
arenalarında göstərdiyimiz məharət, güc 
özünü döyüş meydanında da göstərəcək. 
Hər halda, xalqımızın və gənclərimizin 
vətənpərvərlik ruhunda tərbiyə edilməsində 
idman amili çox böyük rol oynayır. Mən 
bunu bilərək çalışırdım ki, gənclərdə 
vətənpərvərlik hissləri daim yüksək olsun. 
Məhz bu vətənpərvərlik hissləri, Vətənə 
olan sevgi, bağlılıq Vətən müharibəsində 
əsas rol oynadı. Bizim əlbəttə ki, güclü 
ordumuz, texnikamız, silahlarımız, sursat-
larımız var. Amma qələbəmizi şərtləndirən 
döyüşçülərin əzmkarlığı, Vətənə olan bağ-
lılığı idi. Bu da vətənpərvərlikdən irəli gəlir. 

Biz uzun illər – 30 ilə yaxın beynəlxalq 
arenalarda, istər idman, istər siyasi 
arenalarda məğlub edilmiş ölkə kimi 
təmsil olunurduq. Bunu etiraf etmək nə 
qədər ağırdırsa, o qədər də sadədir. Yəni, 
biz həqiqəti olduğu kimi bilməliyik və 
deməliyik. Bəli, bu məğlubiyyətin səbəbləri 
var idi, ovaxtkı antimilli hakimiyyətin 
xəyanətkarlığı, ordunun olmaması, 
Ermənistana xarici dövlətlərin göstərdikləri 
yardımlar – bütün bunlar var idi. Məhz 
bu amillər məğlubiyyəti şərtləndirmişdir. 
Amma həqiqət o idi ki, torpaqlarımız işğal 
altında idi və biz sübut etməli idik ki, nəyin 
bahasına olursa-olsun torpaqlarımızı 
işğalçılardan azad edəcəyik və etdik. Bir 
daha demək istəyirəm, hesab edirəm 
ki, o cümlədən, idman sahəsində əldə 
edilmiş uğurlar, bayrağımızın qaldırılması, 
himnimizin səsləndirilməsi vətənpərvərlik 

hisslərini daha da gücləndirirdi və hər 
birimizə bir daha göstərirdi ki, əgər biz 
idman yarışlarında düşməni təmsil edən 
idmançıları məğlub edə biliriksə, döyüş 
meydanında da mütləq qələbə qazanaca-
ğıq. Belə də oldu. 

Siz gənclər artıq başqa Azərbaycanı 
təmsil edirsiniz. Siz qalib gəlmiş 
müzəffər xalqı təmsil edirsiniz. Əminəm 
ki, o arenaya çıxanda sizin ürəyinizdə 
mütləq bu duyğular olmalıdır. Təkcə 
Azərbaycan vətəndaşları yox, bütün dünya 
azərbaycanlıları bu gün özlərini əmin hiss 
edirlər, yaşadıqları ölkələrdə Azərbaycan 
həqiqətlərini çatdıraraq, o cümlədən, İkinci 
Qarabağ müharibəsi haqqında qürur hissi 
ilə danışırlar. Siz də beynəlxalq yarışlarda 
əlbəttə ki, müxtəlif ölkələrdə olursunuz. 
Əminəm, bəlkə də siz gənclər yox, – çünki 
siz təzə-təzə beynəlxalq yarışlarda iştirak 
etməyə başlamısınız, – amma böyüklər, 
məşqçilər, idman mütəxəssisləri mütləq 
görür ki, Azərbaycana münasibət nə 
dərəcədə dəyişmişdir. Çünki biz qalib 
ölkəni, müzəffər xalqı təmsil edirik. Biz 
müharibəni ləyaqətlə aparmışıq, bütün 
müharibə qanunlarına riayət edərək 
aparmışıq. Biz mülki əhaliyə qarşı vuruş-
mamışıq, biz binaları bombalamamışıq, 
biz qəddarlıqla məşğul olmamışıq. Halbuki 
xalqımızın ürəyində qisas hissi həmişə var 
idi. Çünki ermənilər tərəfindən bizə qarşı 
soyqırımı törədilmişdir, bizə qarşı etnik 
təmizləmə siyasəti aparılmışdır və qisas 
hissi mütləq olmalı idi. Ancaq mən demiş-
dim ki, düşməndən intiqamı döyüş meyda-
nında alacağıq. Bütün dünya, bütün hərbi 
ekspertlər artıq bunu dəfələrlə qeyd edirlər 
ki, Azərbaycan bu müharibəni həm böyük 
məharətlə, ustalıqla aparıb, qısa müddət 
ərzində istədiyinə nail olub, həm də bütün 

müharibə qanunlarına riayət edərək 
ləyaqətlə aparıb. Məhz buna görə düşmən 
tərəfində mülki əhali arasında itkilər 30-dan 
da az idi. O da məhz ona görə ki, o mülki 
vətəndaşlar döyüşlərdə iştirak edirdilər. 

Mən bunu xüsusilə qeyd etmək 
istəyirəm. Çünki indi dünyada bir çox 
yerlərdə müharibələr gedib, gedir və 
əfsuslar olsun ki, gedəcək. Bu gedən 
müharibələrə diqqət yetirsək hesab edirəm 
ki, həm Azərbaycan xalqı, həm bütün 
dünya ictimaiyyəti bir daha Azərbaycan 
xalqının böyüklüyünü və Azərbaycan 
rəhbərliyinin məsuliyyətini görür. Əlbəttə ki, 
idmançılarımız üçün bu, əlavə bir stimul-
dur. Çünki biz ləyaqətli xalqı və böyük 
hörmətə layiq olan ölkəni təmsil edirik. Siz 
idmançılar bundan sonra, sizdən sonra 
gələn nəsillər həmişə müzəffər ölkəni 
təmsil edəcəksiniz. Çünki bizim qələbəmiz 
əbədidir, biz Qarabağı düşməndən azad 
edən xalqıq və o torpaqlarda həyat yara-
dan, həyat quran xalqıq. 

Əlbəttə ki, azad edilmiş torpaqlarda 
idman inkişaf etməlidir. Biz indidən bu 
işlərlə məşğul oluruq. Stadionlar, idman 
kompleksləri və digər idman qurğuları 
şəhərlərin, azad edilmiş bütün şəhərlərin 
Baş planlarında da öz əksini tapır. İndidən 
federasiyalar, Gənclər və İdman Nazirliyi 
artıq layihələri təqdim etməlidir. Çünki 
şəhərlərin Baş planlarında idman qurğu-
larının yerləşməsi nəzərdə tutulur. Amma 
bunlar hansı formada olacaq, memarlığı 
necə olacaq, bunu artıq müvafiq federa-
siyalar, Gənclər və İdman Nazirliyi təqdim 
etməlidir. 

Bir sözlə, əziz dostlar, uşaqlar, 
məşqçilər, mütəxəssislər, sizi bir daha 
təbrik edirəm, sizə yeni uğurlar, yeni 
qələbələr arzulayıram. 

Sərbəst güləş üzrə Azərbaycan yığma-
sının baş məşqçisi Namiq Abdullayev: 

– Cənab Prezident, icazənizlə, istərdim 
federasiyamız adından, güləşçilərimiz 
adından bu uğurla bağlı bir neçə kəlmə 
söyləyim. 

Hörmətli Prezident, əvvəlcə bizi dəvət 
etdiyiniz və bizimlə görüşdüyünüz üçün 
Sizə həm Azərbaycan Güləş Federasiyası 
adından, həm məşqçilər və idmançılar, 
həm də bütün güləş ailəsi adından dərin 
təşəkkürümüzü bildirirəm. Sizin idmana 
diqqət və qayğınızı hər zaman hiss etmi-
şik. Bolqarıstanda keçirilən 23 yaşadək 
güləşçilərin Avropa çempionatından 
sonra bizi qəbul etməyiniz də bu diqqətin 
göstəricisidir. Bildiyiniz kimi, millimiz 
Avropa çempionatında hər üç güləş növü 
üzrə uğurlu çıxış etdi. Yunan-Roma güləşi 
üzrə 2 qızıl, 1 gümüş və 2 bürünc, qadın 
güləşi üzrə 1 qızıl, 1 gümüş və 2 bürünc, 
sərbəst güləşdə isə 4 qızıl və 3 bürünc 
medal qazandıq. Sərbəst güləşçilərimiz ko-
manda hesabında Avropa çempionu oldu. 
Yunan-Roma güləşçilərimiz isə üçüncü yeri 
tutdu. Ümumilikdə, 16 medal qazandıq. 
Azərbaycan 7 qızıl, 2 gümüş və 7 bürünc 
medal qazanaraq ümumi sıralamada 
birinci yeri tutdu. Bu da Azərbaycan güləşi 
tarixində rekord nəticədir. 

Cənab Prezident, fürsətdən istifadə 
edib onu da demək istərdim ki, bu il noyabr 
ayında Azərbaycanda yunan-Roma güləş 
növü üzrə dünya kuboku keçiriləcək. 

Möhtərəm Prezident, bizi qarşıda daha 
mötəbər yarışlar gözləyir. Əminliklə deyə 
bilərəm ki, bu görüş bizim üçün böyük sti-
mul olacaq. Gələcək yarışlarda da uğurlar 
qazanaraq Sizi və xalqımızı sevindirmək 
üçün əlimizdən gələni edəcəyik. Diqqətiniz 
üçün sağ olun. 

Azərbaycan Güləş Federasiyasının 
prezidenti Mikayıl Cabbarov: Cənab 
Prezident, ilk növbədə, mən dərin 
təşəkkürümü bildirmək istəyirəm ki, Siz sıx 
qrafikinizdə vaxt tapıb bizi qəbul etmisiniz, 
tövsiyələrinizi vermisiniz, həm dövlətimizin 
başçısı kimi, həm də ölkənin Milli Olim-
piya Komitəsinin rəhbəri kimi. Güləş 
Federasiyasında gedən işlərlə bağlı Sizin 
dəyərli tövsiyələriniz bizim üçün əsasdır. 
Fürsətdən istifadə edərək, mən Sizi əmin 
etmək istərdim ki, tapşırıqlarınıza uyğun 
olaraq, həm kütləvi idmanın, xüsusilə 
gənclər və yeniyetmələr arasında, həm 
də peşəkar idman nailiyyətlərinin təmin 
edilməsi üçün fəaliyyətimizi həmkarlarımız 
Gənclər və İdman Nazirliyi ilə sıx qururuq. 
Söylədiyiniz kimi, bu, bizim milli idman 
növümüzdür və biz hər zaman bundan 
ruhlanırıq. Etibarınıza, etimadınıza görə 
təşəkkür edirik. Söz veririk ki, gələcəkdə 
də bayrağımızı ləyaqətlə təmsil etmək 
üçün bizim bütün idmançılar və məşqçilər 
əllərindən gələni edəcəklər, biz də zəruri 
dəstək verəcəyik. Sizə bir daha təşəkkür 
edirik. 

Prezident İlham Əliyev: Sağ olun. 

AZƏRTAC

Azərbaycanın sülh çağırışları yüksək qiymətləndirilir
(əvvəli 1-ci səhifədə)

Bir neçə gün əvvəl – martın 14-də 
Avropa İttifaqı Şurasının Prezidenti 
Şarl Mişel Azərbaycan Prezidenti İlham 
Əliyevə zəng edərək, onunla Cənubi 
Qafqazda post-münaqişə dövrünü, 
Ermənistan ilə Azərbaycan arasında 
təmaslar və normallaşma prosesini, o 
cümlədən, kommunikasiyaların açılması 
və sərhədlərin delimitasiyası məsələlərini 
müzakirə edib.

Ötən il dekabrın 14-də isə Brüsseldə 
işgüzar səfərdə olan Azərbaycan 
 Prezidenti İlham Əliyev ilə Avropa 
İttifaqı Şurasının prezidenti Şarl Mişel 
arasında görüşdə də rəsmi Bakının bu 
mövqeyi açıq şəkildə dəstəklənmişdi. 
Avropa İttifaqı ilə Azərbaycan arasında 
əlaqələrin uğurla inkişaf etdiyi qeyd 
olunmuş və Şarl Mişelin Azərbaycan 
Respublikasına səfəri xatırlanmışdı. 
Eləcə də, Avropa İttifaqının Ermənistanla 
Azərbaycan arasında münasibətlərin 
normallaşdırılması istiqamətində dəstəyi 
vurğulanmış, Prezident İlham Əliyev 
bu məsələlərə verdiyi töhfəyə görə Şarl 
Mişelə təşəkkürünü bildirmişdi.

Xatırladaq ki, Azərbaycan 
Prezidentinin tutduğu mövqe ABŞ-
da da yüksək qiymətləndirilir. Belə ki, 
cənab Mişelin Bakıya zənginin ertəsi 
günü – martın 15-də İlham Əliyevə Ağ 
evdən zəng gəlmişdir. Amerika Birləşmiş 
Ştatlarının Dövlət katibi Entoni Blinkenin 
Prezident İlham Əliyevlə telefon zəngi 
zamanı Cənubi Qafqaz regionunda 
postmünaqişə dövrünə aid məsələlər, 
o cümlədən, Ermənistanla Azərbaycan 
arasında normallaşma prosesi barədə 
fikir mübadiləsi aparılmışdır. Telefon 
danışığı əsnasında regional təhlükəsizlik 
məsələləri də müzakirə edilmişdir. ABŞ 
Dövlət katibi Ukraynaya humanitar 
yardım göstərdiyinə görə Azərbaycana 
təşəkkürünü bildirmişdir.

Əminliklə və məmnuniyyətlə qeyd 
edə bilərik ki, dövlət başçımızın nümayiş 
etdirdiyi sülh siyasətinin müsbət 
nəticələrini daim görürük. Məsələn, 
dövlət başçımız ötən il noyabrın 28-də 
Aşqabadda İran İslam  Respublikasının 
Prezidenti Seyid İbrahim Rəisi ilə 
görüşündə də Azərbaycanın mövqeyinin 
sülh və əməkdaşlıqdan ibarət olduğunu 

ifadə etmişdi. Nəticədə bu il martın 
11-də Bakıda Azərbaycanla İran 
arasında, qonşu ölkənin ərazisindən 
keçməklə Şərqi Zəngəzur iqtisadi rayonu 
ilə Naxçıvan Muxtar Respublikasını 
birləşdirən yeni kommunikasiya 
bağlantılarının yaradılması haqqında 
Anlaşma Memorandumu imzalandı. Bu 
isə o deməkdir ki, ölkəmiz 44 günlük 
Vətən müharibəsində təmin etdiyi 
böyük qələbəsi ilə regionda yeni reallıq 
yaradıb. Bu yeni reallıq region ölkələrinin 
baxışlarını dəyişib.

Türkiyə Cümhuriyyəti ilə 
imzaladığımız “Şuşa Bəyannaməsi”, 
Rusiya Frderasiyası ilə imzaladığımız 
“Müttəfiiqlik haqqında Bəyannamə” 
Avropa İttifaqı, həmin qurumun üzvlərinin 
əksəriyyəti ilə qurulmuş sıx əməkdaşlıq, 
eləcə də Pakistan, Qazaxıstan, 
Gürcüstan, Tükmənistan və digər 
dövlətlərlə səmərəli əməkdaşlıq ölkəmizin 
sülhsevərliyinə beynəlxalq aləmdə verilən 
yüksək qiymətin göztəricisidir. 

Eləcə də, Qoşulmama Hərəkatına 
sədrliyimizin uzadılması haqqında 
120 dövlətin yekdil rəylə təklif irəli 

sürməsi də rəsmi Bakının yeritdiyi xarici 
siyasətdə sülh və əməkdaşlığa böyük yer 
verməsinin uğurlu nəticəsidir. 

Yadımdadır, ötən il dekabrın 
2-də ADA Universitetində keçirilən 
“Mədəniyyət naminə sülh” qlobal 
kampaniyasının Tərəfdaşlar Forumunun 
“Sülh əlaqələndiriciləri” təşkilatının 
təsisçisi və baş icraçı direktoru Jan 
Kristof Basın moderatorluğu üçün keçən 
plenar sessiyasında Azərbaycanın qlobal 
sülhə verdiyi dəyərli töhfələr yüksək 
qiymətləndirilmişdi. Böyük Britaniyanın 
Koventri Universitetində Sülh, Etimad və 
Sosial Münasibətlər İnstitutunun qurucusu 
və rəhbəri, professor Mayk Hardi 
foruma videoformatda qoşularaq qlobal 
təşəbbüslə bağlı fikirlərini bölüşmüşdü: 
“Biz sülh cəmiyyətinin dayanıqlı olaraq 
inkişafından danışırıqsa, onu təmin etmək 
yollarını, təşəbbüsləri də dəstəkləməliyik”.

Avropalı mütəxəssis əlavə etmişdi 
ki, Azərbaycan dövləti daim belə 
təşəbbüslərlə çıxış edir və dəstəklənir. 

İttifaq MİRZƏBƏYLİ,  
“Xalq qəzeti”

Azərbaycan Respublikası Prezidentinin 
2007-ci il 14 may tarixli 2163 

nömrəli Sərəncamı ilə təsdiq edilmiş 
“Azərbaycan Respublikası Dövlət 

Miqrasiya Xidmətinin strukturu”nda 
dəyişiklik edilməsi haqqında

Azərbaycan Respublikası 
Prezidentinin Sərəncamı

Azərbaycan Respublikası Konstitusiyasının 109-cu maddəsinin 32-ci bəndini 
rəhbər tutaraq qərara alıram:

Azərbaycan Respublikası Prezidentinin 2007-ci il 14 may tarixli 2163 nömrəli 
Sərəncamı (Azərbaycan Respublikasının Qanunvericilik Toplusu, 2007, № 5, maddə 
500; 2008, № 11, maddə 970; 2009, № 12, maddə 1053; 2011, № 7, maddə 699; 
2012, № 4, maddə 354, № 6, maddə 594; 2014, № 12, maddə 1647; 2018, № 3, 
maddə 521) ilə təsdiq edilmiş “Azərbaycan Respublikası Dövlət Miqrasiya Xidmətinin 
strukturu”nun 3-cü hissəsinin üçüncü – altıncı abzasları müvafiq olaraq dördüncü – 
yeddinci abzaslar hesab edilsin və həmin hissəyə aşağıdakı məzmunda üçüncü abzas 
əlavə edilsin:

“Bakı şəhər regional miqrasiya baş idarəsi”.
İlham ƏLİYEV 
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